
 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MĚSÍČNÍK ZÁKLADNÍ ŠKOLY V CHOTOVINÁCH ČÍSLO 4 ROČNÍK 2016/2017 

Prosincové okénko ředitele 
Skončil prosinec, poslední mě-

síc roku. Vyčerpali jsme státní 
rozpočet, tak abychom nemuseli 
nic vracet, rozpustili rezervy 
a investovali je do modernizace 
školy spolu s ušetřenými pro-
středky z vyúčtování energií. Se-
stavili jsme vizi a určili priority 
pro rok 2017. 

I ministerstvo školství roz-
pouštělo rezervy, zůstalo 
50 miliónů korun z grantového 
programu. Z této rezervy se nám 
podařilo získat sadu gymnastic-
kého vybavení pro činnost školy 
a kroužku – nářadí a žíněnky 
v ceně 95 tisíc korun, které obdr-
žíme v první polovině příštího 
roku. V Jihočeském kraji toto vy-
bavení obdrží 7 škol. Dále jsme 
získali bonus za účast ve florba-
lové soutěži v podobě odběru flor-
balového vybavení v celkové hod-
notě 6 000 Kč, které obdržíme také 
v první polovině roku 2017. 

Spolupracujeme s vedením 
obce na vytvoření spádového ob-
vodu školy i školky, což nařizuje 

školský zákon. Děti a žáci 
s trvalým pobytem ve spádové 
oblasti budou mít přednostní právo 
přijetí v naší škole (ZŠ i MŠ) 
a zákon garantuje místo ve spá-
dové škole, ale neznamená, že ro-
dič nemá právo volby místa vzdě-
lávání pro své dítě, pokud bude mít 
jiná škola volné kapacity, může 
přijmout děti mimo spádovou 
oblast. Škola má dostatečnou 
kapacitu a bude přijímat žáky 
i mimo spádovou oblast. Školka 
má zatím také volnou kapacitu, ale 
po roce 2020 se může situace 
změnit, protože stát garantuje 
místo v MŠ dvouletým dětem 
a MŠ musí mít kapacitu pro 4 roč-
níky narozené ve spádové oblasti. 
Zatím o spádové škole jednaly 
obce Sudoměřice u Tábora 
a Nemyšl. 

Ve škole nastaly vánoční 
prázdniny, ale při pohledu do ka-
lendáře vidíme, že v lednu zbývají 
tři týdny do pedagogické rady, 
která je 25. ledna, a proto již není 
mnoho času na vylepšení známek. 

Přišly výsledky testování žáků 
9. třídy. Letošní deváťáci jsou 
v polovině testovaných škol v ČJ 
a mezi 30 % nejlepšími školami 
v matematice. Žáci měli posun ve 
svých výsledcích na druhém stupni 
v ČJ o 10 % a v M o 26 %. 

V průběhu ledna začneme vy-
dávat potvrzení o zaplacení škol-
kovného za rok 2016. Toto potvr-
zení pro odpočty z daní bude vy-
dávat paní Strejcová od 9. 1. 2017. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školu a školku navštívil 
Mikuláš s nadílkou. Ve školce 
proběhly vánoční besídky pro ro-
diče. Na sále byla Vánoční dílna. 
Znovu musím poděkovat všem, 
kteří se podíleli na Vánoční dílně. 
Uspořádali jsme Mikulášskou 
laťku, na kterou přijely další tři 
školy poměřit síly ve skoku vyso-
kém.  Na Mikulášské laťce pořá-
dané Gymnáziem PdC Tábor 
obsadila Jana Svačinová 3. místo 
ve své kategorii. Žáci 1. stupně 
měli školní soutěž ve šplhu na 
Mikulášské berle. Dívky 
z 1. stupně byly na krajském kole 
ve florbalu, kde skončily na 
10. místě.  Zpívání v kostele 
a u stromečku patří již k tradičním 
vystoupením pěveckého sboru. Do 
tříd školky a družiny přinesl 
hračky Ježíšek a děti i dospělí si ve 
škole vyměnili dárky, ochutnali 
cukroví a vyrazili na prázdniny. 

Petr Havlík - ředitel školy 

v porovnání s ostatními školami 
formou testování společností Scio. 
Testujeme žáky 3. tříd a pak každý 
rok na 2. stupni. Sledujeme posun 
každého žáka v jednotlivých ob-
dobích. Výsledky vyhodnocujeme, 
hledáme opatření vedoucí ke zlep-
šení, dělíme se o poznatky 
v kolegiu. Naši žáci jsou svými 
výsledky minimálně v lepší polo-
vině zúčastněných škol.  

V grantech jsme byli úspěšní. 
Úspěšně jsme uzavřeli granty 
skončené v roce 2015, pokračuje 
již jen jeden. Díky naší práci 
v roce 2015 jsme letos rozběhli 
dva granty, kde jsme partnery bez 
finanční spoluúčasti, tzn. čerpáme 
prostředky, ale neneseme přímou 
odpovědnost za jejich čerpání. Při-
pravujeme další materiály pro po-
dání do výzev v roce 2017.  

V rámci prezentace školy na 
veřejnosti se daří školu zviditelňo-
vat díky úspěchům našich žáků 
v různých soutěžích, díky akcím 
všeho druhu a vystoupením pro 
veřejnost a i díky informovanosti 
okolí pomocí školních novin 
a webových stránek školy. Děkuji 
všem, kteří naši školu propagují na 
veřejnosti. 

Mezi největší sponzory školy 
kromě obce patří Spolek přátel 
školy, místní organizace Českého 
zahrádkářského svazu, firma Ma-
dona, firma Aksamite a firma 
Navrátil. Děkujeme. Pokud i další 
subjekty chtějí podpořit činnost 
školy, budeme jen rádi. 

Všem, kteří pro nás pracují 
nebo spolupracují s námi 
a podporují naši školu, šíří dobré 
jméno školy a doporučují naši 
školu, děkuji. A do roku 2017 
Vám všem přeji hodně zdraví 
a štěstí. 

Petr Havlík - ředitel školy 

Ohlédnutí 2016 

Rok 2016 byl pro školu 
úspěšný. Školu navštěvuje 
222 žáků a 95 dětí je v mateřské 
škole. Na jaře roku 2017 nastoupí 
další 4 děti do MŠ. Škola posky-
tuje dětem kvalitní vzdělání.  
Škola zaměstnává 42 zaměstnanců 
s pracovní smlouvou a další 3 na 
dohodu o PP. 

Modernizovali jsme nábytek 
v šatně MŠ u Stromků. Nakoupili 
velké zobrazovací plochy do 4 tříd 
školy. Ve škole jsme vymalovali 
druhý stupeň včetně soklů, vyma-
lovali varnu. Vyměnili jsme po-
zinkované potrubí za plastové 
v celém KD a jídelně. Opravili 
jsme podlahu sportovní haly, na-
lajnovali hřiště na košíkovou dle 
pravidel z roku 2010, znova nalaj-
novali tenisové hřiště, uzpůsobili 
halu více pro florbal zvýrazněným 
brankovištěm a jinou barvou čar. 

Sledujeme kvalitu vzdělávání 

Vize 2017 
V roce 2017 se budeme 

i nadále snažit rozvíjet každého 
žáka na maximální možnou úro-
veň. Výborná kvalita výuky je pro 
nás jednou z priorit. Snažíme se 
rozvíjet žáky ve všech směrech 
výuky, vytváříme podmínky pro 
komplexní rozvoj člověka. Priori-
tou bude úspěch žáků 
u přijímacích zkoušek. Další prio-
ritou bude získat pokud možno 
všechny žáky a děti ze spádové 
oblasti. Zabezpečujeme pro 
všechny bezpečné prostředí 
a udržujeme dobré klima školy. 

V roce 2017 se zaměříme na 
digitalizaci agendy školy. Během 
prvního pololetí zprovozníme přes 
webové rozhraní či pomocí chyt-
rých telefonů ovládání objednávky 
stravy a kontrolu docházky dítěte 
na obědy. Do zkušebního provozu 
uvedeme elektronickou žákovskou 
knížku a elektronickou třídní 
knihu. Od září spustíme plný pro-
voz. V tomto duchu začneme 
s modernizací IT vybavení, za-
čneme serverem a Wi-Fi sítí, která 
pokryje celou školu. Postupně vy-
měňujeme učebnice a nakupujeme 
učební pomůcky, tak aby učebnice 
a učební pomůcky byly co nejmo-
dernější. K tomuto učitelé studují, 
vzdělávají se a vyměňují si zkuše-
nosti pro zavedení nejmoderněj-
ších způsobů výuky. 

Dokončíme výměnu nábytku 
v MŠ, kde zbývá poslední třída 
Stromky. Pak se zaměříme na po-
lytechnickou výchovu a rozvoj 
manuálních dovedností formou 
různých činností a nákupem vhod-
ných didaktických pomůcek. 
Zmodernizujeme zbývající třídy 
a jeden kabinet školy a školky. 

Petr Havlík - ředitel školy 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Chůva k pohledání 

V dnešní době moderních 
technologií patří sledování seriálů 
a pohádek (ať už na televizi či 
tabletu) k běžné součásti našeho 
života. Často si ale neuvědomu-
jeme, jak může přehnané užívání 
moderních technologií negativně 
poznamenat vývoj našeho dítěte.  

 Jak je pohodlné zapnout 
dítěti pohádku a nechat ho u ní jíst, 
když v restauraci zlobí. Je 
i mnohem jednodušší „odložit“ 
dítě k tak spolehlivé chůvě, která si 
nikdy nestěžuje a vždy ochotně na-
sytí naše příjmové kanály líbivými 
obrazy a zvuky, než mu vymýšlet 
program, když jsme unaveni 
z práce. 

 Neuvědomujeme si však, 
že dítě je svým založením aktivní 
tvor (po stránce duševní i tělesné) 
a je pouze na jeho rodičích, aby ho 
rozvíjeli. Soustavným pozorová-
ním moderních médií se však dítě 
stává pouze pasivním pozorovate-
lem, neúčastní se aktivně života 
okolo sebe.  

 Je doba moderní, tech-
nická, takže setkání dítěte 
a moderních technologií bohužel 
zabránit nemůžeme. Ale i při jejich 
používání je dobré dbát jistých zá-
sad. Jen pak může přinést pozitivní 
přínos pro dítě a jeho vývoj. 

1. Jako rodič jste zodpovědný 
za správný výběr pořadu. Děti sa-
motné ještě nejsou vhodného vý-
běru schopny. Většinou si vyberou 
to, co je zabaví a uchvátí rychlým 
střídáním obrázků. Je tedy dobré 
najít si čas a spolu s dítětem se 
zamyslet nad týdenním progra-
mem. Na ty chvíle by se pak mělo 
dítě těšit a nemělo by při nich dělat 
nic jiného – jíst, hrát si, učit se, 
usínat. Měli byste si ale uvědomit, 
že žádné sledování seriálů, filmů 
apod. nenahradí jiné kulturní akce 
– divadlo, výlety, četbu knih. 

2. Nikdy by nemělo dojít 
k narušení zdravého režimu dne 
dítěte. Do toho patří např. pobyt na 
čerstvém vzduchu, kontakt 
s kamarády, pomoc v domácnosti, 
sport, učení a další činnosti. Mo-
derní technologie by u dětí měla 
být pouze doplňkem, ne náplní 
denního programu.  

3. Respektujte věk dítěte při 
výběru filmu, seriálu, hry. Často 
slyšíme, že děti sice tomu, co vidí, 
nerozumí, ale uškodit jim to ne-
může. Opak je ale pravdou. Pokud 
je dítě dnes a denně zahlceno in-
formacemi, může dojít k tzv. in-
formačnímu stresu. Velké množ-
ství nesrozumitelných 
a chaotických podnětů budí v dítěti 
nejistotu, napětí, úzkost a zmatek.  

4. Nikdy by nemělo dojít 
k narušení učení. Uvědomme si, že 
pokud je dítě přehlceno nepřimě-
řeně volenými seriály, filmy, 
hrami apod., nestačí je rozumově 
a citově zpracovat. Ukládá si obra-
zové vzorce do paměti a začíná se 
u něho vytvářet jiný způsob myš-
lení. Při sledování médií nejsou 
materiálem k myšlení slova, 
pojmy, ale obrazové celky. Může 
se pak stát, že u dítěte dojde 
k oslabení logického myšlení 
a nahradí ho myšlení obrazové, 
které je obtížně využitelné při 
školní výuce.  

5. Respektujte individuální 
zvláštnosti dítěte. Zvláště ty děti, 

které mají nadměrnou fantazii 
a úzkostné prožívání, by neměly 
(především před spaním) sledovat 
pořady vyvolávající napětí 
a obavy. Malé děti se rády vciťují 
do svých hrdinů. Chlapcům často 
imponují záporné typy 
s agresivním chováním. Proto je 
potřeba s dětmi hovořit 
o skutečném smyslu pořadu. 

Co říci závěrem? Používejme 
zdravý selský rozum a dopřejme 
našim dětem opravdové dětství. 
Vždyť je jim k ničemu, že budou 
znát nazpaměť části seriálů 
a filmů, když si nebudou mít o tom 
s kým promluvit. Ani sebelepší 
film nenahradí opravdové přátel-
ství a zážitky z dětského řádění. Je 
trochu strašidelné, když se dětí na 
prvním stupni zeptáte, jak tráví 
svůj volný čas. Odpověď naprosté 
většiny z nich je: „Hraju si na 
tabletu (počítači, mobilu)…“ 

Nataša Havlíková 
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Jediná žena 
Na konci listopadu proběhlo 

školní kolo Dějepisné olympiády. 
Ústřední postavou již 64. ročníku 
soutěže, ve které si žáci osmých 
a devátých tříd mohu ověřit své 
historické znalosti a dovednosti při 
práci s textem, obrázkem, mapou 
či rodokmenem, je Marie Terezie – 
matka, panovnice a jediná žena na 
českém trůnu. Zájem o soutěž byl 
letos mizivý. Nakonec se mi 
podařilo přesvědčit jen čtyři soutě-
žící, aby obětovali hodinu svého 
volného času a přišli prozkoumat, 
jak vládli Habsburkové v 18. sto-
letí. Já se při vyplňování testu ba-
vil náramně. Vždy mne potěší, 
když zjistím, že něco umím 
a dokážu. Opět smekám před au-
tory zadání školního kola. Různo-
rodé otázky nutí přemýšlet, ale 
vždy dávají i šanci použít selský 
rozum a ujistit se v řešení, nebo 
dokonce nahradit znalost. Těším se 
na každý ročník i z toho důvodu, 
že mohu zjistit, jak vysoko leží 
laťka pro žáky, kterým dějepis za-
chutnal jako mně a rádi si smlsnou 
na vydatné porci historických po-
kroutek. Z letošního zadání mám 
pocit, že by bylo snadné ji překo-
nat, protože naprostá většina vyža-
dovaných znalostí je probírána 
v hodinách, obsažena v učebnicích 
a dovednosti potřebné pro řešení 
cvičíme roky. Historii musíme po-
znávat, abychom bezhlavě neopa-
kovali chyby našich předků 
a nedopláceli na pocit naší výji-
mečnosti. To je i jeden z důvodů, 
proč stále hledám žáky, kteří se 
chtějí učit, a mají proto potřebu 
stále znovu zjišťovat, kde je tlačí 
bota.  

A jak úspěšní byli účastníci 
školního kola? Se 43 % úspěšných 
odpovědí se vítězi stali Alena 
Pelikánová z osmé třídy a Jakub 
Kratochvíl ze třídy deváté. Aby se 

Součástí výstavy byla 
i starobylá světnice s vánočními 
dobrotami, které vařily a pekly 
naše praprababičky. Po prohlídce 
celé výstavy si děti v malé dílničce 
vyrobily vánoční ozdůbky 
a přáníčka pro své nejbližší. Neza-
pomněly na maminky, tatínky, ba-
bičky, ale i dědečky. 

Výstava betlémů se druháčkům 
moc líbila, a proto určitě i příští 
rok v adventním čase nějakou 
podobnou navštívíme. 

Miluše Fürbachová 

stali i úspěšnými řešiteli, museli by 
dosáhnout nejméně 60 % 
správných odpovědí. Přesto jim 
gratuluji a cením si jejich odvahy 
ukázat nejen mně, ale hlavně sobě, 
jak zvládají předmět, jehož úskalí 
už společně léta překonáváme. 
Skutečnost, že vítězi se stali dva 
žáci se stejným počtem bodů, ale 
z různých ročníků, mne utvrzuje 
v přesvědčení, že dobrý žák se učí 
nejen ve škole. V osmé třídě jsme 
totiž ještě vše, o čem test pojed-
nává, neprobrali. 

Jiří Honza 

Výstava betlémů 

Ve středu sedmého prosince 
odjely obě druhé třídy naší školy 
v rámci projektu Vánoční zvyky 
a obyčeje do Tábora na vánoční 
výstavu betlémů, kterou pořádalo 
Husitské muzeum. 

Po prohlídce vánočně vyzdo-
beného města jsme se ocitli 
v království vyřezávaných bet-
lémů. Bylo jich k vidění několik 
desítek různých velikostí 
i provedení od známých i méně 
známých autorů. Nejvíce se dětem 
líbil betlém s postavičkami od 
známého malíře Mikoláše Alše. 
Nejstarší betlém uchovávali ve 
skleněné kopuli a byl starý bez-
mála dvě stě let.  


